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18 anys després
4 L’històric alcalde socialista de Granollers
Josep Mayoral va deixar dimarts l’alcaldia

4Avui prendrà possessió del càrrec d’alcaldessa
Alba Barnusell, escollida com el seu relleu pàg 3
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MOLLET pàg 10
La ciutat dedicarà espais
a Anna Bosch, Jordi Solé
Tura i Josep Maria Pou

LA LLAGOSTA pàg 17
L’alcalde Óscar Sierra torna
a reclamar la reobertura de 
les urgències nocturnes del CAP
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Granollers s’ha acomiadat del
que ha estat un dels alcaldes més
històrics de la ciutat: Josep Mayo-
ral i Antigas, que començava el seu
mandat com a batlle el 12 de fe-
brer del 2004 i l’acabava dimarts,
després de 18 anys, en un ple ex-
traordinari on renunciava ofi-
cialment al seu càrrec d’alcalde i
de regidor.  “Tot té un final, les co-
ses comencen i acaben, i algun dia
havia de passar”, deia. 

Els motius d’aquesta decisió
han estat tres: “Era l’hora d’es-
coltar la meva família, que em de-
mana que estigui més a casa,
d’escoltar el meu cos, que em diu
que toca una vida més tranquil·la,
i de viure la ciutat d’una altra ma-
nera, amb discreció i sense pres-
sió”, explicava. Tot plegat, després
d’uns dies intensos que comen-
çaven el passat dimarts 22 de
març, quan el diari Crònica Glo-
balavançava que Mayoral plega-
ria d’alcalde. Una notícia que el
batlle no va fer oficial fins dissab-
te passat, quan va fer públic que
cediria el relleu a Alba Barnusell,
primera tinenta d’alcalde, abans
d’esgotar el mandat, per consoli-
dar-la abans que es presenti com
a cap de llista dels socialistes.

ESTIMAT ENTRE ELS POLÍTICS
Amb tot, però, Mayoral ha dit que
marxa feliç. “Estic molt content del
que he fet i renuncio a l’alcaldia
però a cap dels meus principis. De
fet, em trobareu pels carrers i les
places perquè el meu compromís
amb la ciutat segueix sent viu i ben
present”, deia. Encara que l’ab-
sència que deixa a l’Ajuntament i
també a Granollers serà difícil de
pair i de reemplaçar, almenys els
primers dies, perquè són molts els
ciutadans que trobaran a faltar ‘el

Mayo’. Començant pels mem-
bres del seu propi partit i acabant
per les entitats, veïns, comer-
ciants i inclús l’oposició.

“Ha sabut ser un alcalde de po-
ble entenent la proximitat com
una cosa bàsica i és just reconèi-
xer-ho i  agrair els esforços, la de-
dicació i la seva estima a la ciutat”,

deia la portaveu d’ERC Granollers,
Núria Maynou, que aprofitava el
ple extraordinari per dedicar unes
paraules a Mayoral. Com Àlex
Sastre, portaveu de Junts, que re-
cordava que “hem discrepat mol-
tes vegades i hem tingut debats in-
tensos, però els trobaré a faltar
perquè personalment he après
de vostè i em sap greu que plegui”. 

Paraules d’agraïment que se
sumaven a les de la resta de grups
municipals i especialment a les
que Jordi Terrades, portaveu del

PSC Granollers, va tenir amb el
batlle.  “Ha estat el gran alcalde de
Granollers i encara que no han es-
tat 18 anys fàcils, ho ha fet amb
nota i ens deixa la ciutat més pre-
parada per encarar el futur”, deia
el socialista, que donava les gràcies
un cop més al seu amic ‘Mayo’ que
“sempre ha portat els granollerins
i les granollerines al cor”. Decla-
racions que fan evidents l’estima
de tots per l’alcalde, que es veu,
també, amb els missatges que
aquests dies s’han anat publicant
a les xarxes socials. Entre d’altres,
de personalitats com el líder del
PSC Salvador Illa o Carlos Prieto,
subdelegat del govern espanyol.

L’AFECTE DE LA CIUTADANIA
La ciutadania, però, també ha
lamentat la seva dimissió. De fet,
es podia veure el mateix dimarts,
amb una Sala de Plens plena de
gom a gom de veïns que van vo-
ler acompanyar Mayoral en aquell
moment. “Ha estat un alcalde
molt bo, ha fet moltes coses per la
ciutat i a més, com a persona, és
molt proper i sap escoltar”, diu Jo-
sep Maria Moyano, president de
la Federació d’Associacions de

Veïns de Granollers. Unes quali-
tats que també destaca Antonia
Hernandez, presidenta de l’AV
Sota el Camí Ral, que li posa un
9,5 de nota “per no posar-li un 10”,
mentre els comerciants i les enti-
tats també valoren positivament
la tasca de Mayoral. 

D’una banda, l’expresidenta
de Gran Centre, Laura Sabatés,
diu que “només es poden dir co-
ses bones perquè sempre hem tin-
gut línia directa amb ell i a més
ens ha tingut molt en compte a
l’hora de prendre decisions rela-
cionades amb temes comercials”.
Els Xics, per la seva banda, ex-
pliquen que el batlle “té vincles
amb la colla des de fa un munt d'a-
nys i no ha dubtat en fer pinya
amb nosaltres quan n'ha tingut
l'oportunitat”, mentre que des
de l’Esbart diuen que estan “molt
satisfets” amb la relació que han
tingut amb ell i destaquen “el
suport que ens ha donat i la seva
participació sempre que se l’ha re-
querit”. Com el sector de  l’hos-
taleria, que en paraules d’Enric
Gisbert, exvicepresident del Gre-
mi d’Hostaleria, expressa que “la
disponibilitat ha estat la seva

gran qualitat i sempre va atendre
les peticions de reunions o defensa
de la comarca i del sector”.

GRANOLLERS DIU GRÀCIES 
Potser per tot això, dir-li adeu es
fa difícil. Sobretot perquè en
aquests 18 anys ha fet una políti-
ca de carrer i propera, basada en
escoltar la ciutat i els ciutadans. De
fet, ell mateix ho deixa dimarts:
“He après de molta gent que m’ha
aportat la seva visió i m’ha fet des-
cobrir problemes que ni imagi-
nava”. Unes de les seves últimes
paraules a l’Ajuntament, en un dis-
curs en què acabava donant les
gràcies entre aplaudiments. 

“No podré tornar mai tota
l’estima que he rebut.  Ha estat
fantàstic i únic, però per a mi  ara
comença una altra etapa a la ciu-
tat”, deia. Un període que avui
mateix enceta Barnusell com a al-
caldessa i que, de ben segur, es-
tarà marcat per l’empremta de
Mayoral. Un alcalde que ha esti-
mat molt Granollers, però que des
d’ara gaudirà d’una manera di-
ferent d’una ciutat que també
l’estima a ell i que li diu: “Gràcies
per tot, Mayo”.

S’acomiadaunalcaldehistòric
» Josep Mayoral, alcalde de Granollers durant 18 anys i regidor durant 35, va deixar dimarts el càrrec
» Als 67 anys passa el relleu a la seva número dos Alba Barnusell, que avui assumeix l’alcaldia

Dimarts, Josep Mayoral deixava l’alcaldia entre aplaudiments i abraçades de companys, amics i veïns. Foto: Ajuntament

“Ha estat fantàstic 
i únic, però per a mi 
ara comença una 
altra etapa a la ciutat”

En portada

Olga García
GRANOLLERS
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Keith LaMar és un pres afroamericà que fa 28 anys que és alcorredor de la mort a Ohio. Albert Marquès, un pianista de
Granollers, confia en la seva innocència i ha gravat un disc amb
ell per intentar evitar que l’executin. Ho ha explicat TV3.

El govern espanyol va comprar fa una dècada unatuneladora per 37 milions d’euros que no ha fet servir
mai. Ara, l’ha venut a un ferroveller per dos milions
d’euros. Jugada mestra.

Francisco Clavero, exregidor de Seguretat Ciutadana deCalafell (Baix Penedès), ha estat condemnat per haver
perdonat més de 700 multes de trànsit a familiars, amics,
regidors i funcionaris de l’Ajuntament. Ah, i a ell mateix. 

Si organitzar un casament ja és tot un repte, imagina’torganitzar-ne 500. És el repte que ha assumit una noia a
Illinois, que vol casar 500 parelles alhora el pròxim octubre.
Es tracta de parelles de gossos i ho fa per batre un rècord.

LA FOTOTV3

La lupa

La violència masclista és aquella que es dirigeix
contra les dones pel fet de ser-ho. És la violència
exercida per agressors que consideren les do-
nes mancades dels drets mínims de llibertat,

respecte i capacitat de decisió. S’expressa en el dia a dia
de les relacions, com a manifestació de la discrimina-
ció i la desigualtat en relacions de poder dels homes so-
bre les dones. La violència de gènere es manifesta com
el símbol més brutal de la desigualtat existent en la nos-
tra societat i s’utilitza per part de l’home per exercir el
seu poder i mantenir la subordinació de les dones.

La violència masclista en la població gran és una re-
alitat poc estudiada i sembla ser una realitat invisibi-
litzada a la qual s’enfronten les dones grans. S’ha fet una
macroenquesta sobre violència contra les dones que ha
evidenciat que les dones grans tenen més possibilitats
que la resta de patir violència de gènere per part de la
seva parella en forma de control, violència emocional
i violència econòmica. A més, es recull que les dones
de més edat han patit violència d’alguna de les seves
parelles al llarg de la vida. Un 15% de les dones assas-
sinades per violència masclista eren grans. 

Les expertes apunten que, tot i que són més que en
la resta de població, aquestes situacions són més in-
visibilitzades. L’estudi identifica les particularitats de
les dones grans davant la violència masclista i incideix
en la rellevància de reconèixer les característiques i ne-
cessitats pròpies de les dones grans que pateixen vio-
lència. S’afirma que només d’aquesta manera es podrà
analitzar el seu comportament i la seva reacció enfront
del maltractament, un pas necessari per poder des-
envolupar recursos per enfrontar aquesta violència.

Els recursos existents són menys utilitzats per les
dones grans. També elles són les que menys comuni-
quen les seves experiències: tan sols un 63% d’elles ha
comentat els fets a alguna persona coneguda (amiga,
familiar, etc.).

Les majors dificultats que presenten les dones grans
per defensar-se, sol·licitar ajuda o conèixer els seus drets
les fan un grup especialment vulnerable. L’estudi
posa en relleu que tendeixen a ocultar les situacions de
violència, temen denunciar i enfrontar-se a refer les se-
ves vides o trencar amb les seves famílies. A més, te-
nen gran dificultat per reconèixer les situacions de mal-

tractament, ja que les tenen incorporades com a mo-
del de relació i perquè admetre l’abús dins de la prò-
pia llar els resulta molt dolorós. A això cal sumar la man-
ca de recursos específics per abordar la problemàtica
concreta de les dones grans i el fet que els serveis exis-
tents poden no ser apropiats per a elles.

Cal continuar amb el desenvolupament d’estudis i
la recopilació de dades, la visibilització de les necessi-
tats i demandes de les dones grans que pateixen vio-
lència, l’educació a les realitats específiques dels ser-
veis de suport a les víctimes, la  formació i entrenament
del personal en la detecció, cura i rehabilitació, així com
la previsió de suport social per evitar els problemes d’a-
ïllament de les dones. Aquests són alguns dels punts
principals que es desprenen de l’estudi.                           

En definitiva, les desigualtats socials i laborals en-
tre homes i dones es perllonguen, doncs, fins a la vellesa,
i arriben fins al seu símbol més cruel: la violència mas-
clista. Per això, les polítiques d’igualtat, ocupació i pro-
tecció social són especialment rellevants per garantir les
condicions per a la cohesió, la justícia social i l’envelli-
ment actiu de qualitat, sobretot per a elles.

per Xavier Hernández (CCOO)

La violència masclista en les dones grans
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Detenció a Montornès per filtrar 
informació policial a un grup criminal1

2
El granollerí Joan Liaño participa 
a Eufòria, el nou concurs musical de TV3

El Casal d’Avis de la plaça de la Vila de
Santa Perpètua serà el nou centre cívic

Els Manyacs de Parets passen per moments
difícils, però recuperen les actuacions

Mayoral diu adeu a l’alcaldia: “Algun 
dia havia de passar i aquest dia és avui”

El + llegit líniavallès.cat

3

4

5 Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Vallès no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

A les xarxes

@Catinformacio: Rússia anuncia que re-
baixarà l’ofensiva al voltant de Kíiv i Txer-
níhiv per afavorir les negociacions de
l’alto el foc.

@324cat: Des d’aquest dilluns ja no es
fan testos de covid i els positius no s’han
d’aïllar. Aquestes dues mesures només s’a-
pliquen a les persones vulnerables.

#ComUnaGrip

@abelcaldera: Només la immersió lingü-
ística garanteix la llibertat d’elecció de
llengua. Una persona només pot escollir
entre dues llengües si coneix les dues.

#LaImmersióPerilla #LaGuerraAUcraïna

Safata d’entrada

uan neix un nadó a l’hos-
pital d’Olot, a la provín-
cia de Girona, l’equip del
pediatre Ferran Campi-

llo regala a la família un brot de
roure perquè el plantin i el cui-
din, com si fos un germà bessó.
El símbol de lligar el nadó emo-
cionalment a la terra persegueix
valorar la salut amb entorns lliu-
res de contaminació, perquè hi
ha un percentatge ampli de po-
blació que a penes trepitja un
bosc, una platja o el camp…

Al sud del Mediterrani fran-
cès, tocant el nord català, des de
fa diverses dècades es va detec-
tar policlorur de bifenil en els
abocaments, juntament amb
vint-i-sis substàncies químiques
de pestilents agrícoles que van a
parar a les aigües del Roine,

L’efecte papallona
per Francesc Reina

cosa que ha provocat per aque-
lla zona (i molts altres llocs)
càncer, deformacions congè-
nites, casos d’infertilitat… Ai-
gua maltractada.

Tots els nostres actes i deci-
sions estan connectats i les pos-
sibilitats d’interrelació són im-
predictibles. Una petita pertor-
bació, com l’aleteig d’una papa-
llona, pot generar un efecte con-
siderable, canvis que poden con-
duir a conseqüències impredic-
tibles; aquesta és la teoria d’Ed-
ward Lorenz, el matemàtic que
ens va parlar sobre el caos.

Atenció, posem la vida,
no només les persones, al
centre. Cal progressar en la
cultura del diàleg i de l’ente-
sa però, sobretot, posar la
vida per damunt de tot: salvar
allò que ens salva, cuidar allò
que ens cuida.

Bretxes ètiques a banda, la
modernitat gairebé sempre
sembla fer emergir els grans
defectes. Les ferides de la ci-
vilització ens continuen arri-
bant des del totalitarisme de
com és de lleig i terriblement
horrible saber la veritat.
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Els semàfors

L’històric alcalde de Granollers,
Josep Mayoral, deixava dimarts
l’alcaldia després de 18 anys al
càrrec i de més de mitja vida
dedicada a la política. Un batlle
estimat a la ciutat i ben valorat
per polítics, veïns, entitats 

i associacions.
pàgina 3Josep Mayoral

L’Ajuntament de Mollet 
ha decidit per unanimitat posar 
el nom de tres molletans
reconeguts, concretament 
el de l’alcaldessa Anna Bosch, 
el del polític Jordi Solé Tura 
i el de l’actor Josep Maria Pou, 
a tres espais de la ciutat.

pàgina 10Aj. de Mollet

Els Manyacs de Parets han
tornat a actuar en una plaça
després de més de dos anys i
mig sense fer-ho. I és que, tot i
passar per un mal moment i no
tenir prou gent, la colla continua
treballant, assajant i preparant

noves actuacions.
pàgina 12Manyacs
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SALUT4El 69,4% de la població
de Granollers està exposada a ni-
vells de soroll perjudicials. Així
ho detalla el darrer estudi de
l’Institut de Salut Global de Bar-
celona, que ha analitzat la con-
taminació sonora de 749 ciutats
europees. Una xifra que es tra-
dueix en el fet que més de
43.000 granollerins viuen sen-
tint sons nocius per a la salut o
el que ve a ser el mateix, gaire-
bé 7 de cada 10 habitants.

Segons el mateix document,
el trànsit és la font principal de
soroll ambiental i, concreta-
ment, un 11,8% de la població
està exposada a aquests sons
fins a nivells “molt molestos” en
incomplir-se les recomanacions
de l’OMS. Un fet que pot arribar
a causar des d’alteracions de la
son o estrès fins a malalties car-
diovasculars i metabòliques o de
salut mental i que ha aixecat les
crítiques veïnals, sobretot dels
més afectats per aquest proble-

ma: aquells qui viuen a tocar de
la Ronda Sud.

“Estem farts de denunciar-ho
i sembla que ni l’equip de govern
de Granollers ni la Generalitat ho
creuen ni important ni priorita-
ri”, denuncia l’Oriol, un veí de la
zona, a Twitter. Com Carme Ca-
nigó, que afegeix que “a la Ron-
da el soroll ens malmet la salut”.
Encara que també hi ha veïns de
la zona centre que lamenten la si-
tuació, sobretot a carrers es-
trets però força transitats com el

de Martí Grivé. “És una tortura:
col·lapse de trànsit diari, so-
rolls, fums, voreres estretes, sen-
se arbres… és com viure en un
aparcament”, diu Artur Colom.

Tot plegat, mentre l’OMS
adverteix que si es complissin els
paràmetres establerts s’evita-
rien més de 3.600 morts l’any a
Europa. Un problema, per tant,
que mata i que també pateixen
altres ciutats com Mollet, on el
soroll afecta fins a un 71,9% de
la població.

El trànsit afecta diàriament als veïns de la Ronda. Foto: Integració Ronda Sud

El soroll, un problema que
afecta gran part de la població
» Gairebé un 70% de ciutadans viuen sentint sorolls perjudicials
» Aquests sons provenen del trànsit i augmenten el risc de mort

En marxa un Gastrotapes 
que recupera la normalitat

RESTAURACIÓ4“Una edició es-
pecial”. Així és com està sent el
novè Gastrotapes, segons David
Vàzquez, president del Gremi
d’Hostaleria del Vallès Oriental,
que va començar divendres pas-
sat i que s’allargarà fins al 10
d’abril. Dues setmanes al llarg de
les quals es podran tastar una vin-
tena de tapes que oferiran tant
bars com restaurants, a tres euros
i amb una consumició inclosa.

Encara que la pandèmia no va
evitar que se celebressin totes les
edicions previstes d’aquesta ruta
gastronòmica, “des de 2019 no ha-
víem pogut fer un Gastrotapes en
condicions, i creiem que ja toca-

va”, diu Vázquez. I és que després
de dos anys fent-lo a mig gas, per
fi ha recuperat el seu format ha-
bitual i també el nombre de par-
ticipants previ a la pandèmia.

Tot plegat, amb l’objectiu de
“dinamitzar el sector, que ha pas-
sat per moments molt compli-
cats”, afegia el president. “Una
bona manera de gaudir de la ciu-
tat”, deia la setmana passada el
llavors encara alcalde Josep
Mayoral. Tot plegat de la mà de
locals centenaris, però també
d’establiments amb menys tra-
jectòria que s’han volgut sumar a
aquesta iniciativa de promoció de
la restauració local.

COMERÇ4Després de dos anys
sense poder celebrar-se, engua-
ny torna l’Open Night. Una jor-
nada que es farà el 17 de juny,
quan els comerços tornaran a
obrir en horari nocturn per om-
plir els carrers de gent d’arreu de
la comarca i també d’activitats de
tot tipus, sortejos i actuacions.
Tot plegat, en una iniciativa que
pretén potenciar el comerç de la
ciutat i que, una vegada més, or-
ganitza l’associació de comer-
ciants Gran Centre.

Tot i que ja s’ha avançat que
es recuperarà i que es farà en una
data fora de l’habitual, ja que les
edicions passades s’havien cele-
brat sempre entre el març i l’a-
bril, encara no s’ha definit si el
format serà totalment igual al del
2019 o si inclourà modifica-
cions. De fet, s’haurà d’acabar de
definir al llarg de les pròximes
setmanes en funció de com evo-
lucioni la pandèmia. Per això,
encara no es poden avançar ga-
ires detalls més.

Per tant, la ciutadania haurà
d’esperar per saber si, com en la
darrera edició, s’opta per avan-
çar l’activitat a les 6 de la tarda
i es dona la possibilitat als co-
merços de tancar a les 10 del ves-
pre o si, com anteriorment, la
jornada s’estén des de les 8 fins
a la mitjanit. 

Una decisió que encara s’ha
de prendre, juntament amb mol-
tes altres, i que definirà l’edició
més estival de l’Open Night i
també la més esperada.

La ruta ofereix fins a 20 tapes diferents. Foto: Twitter (@_alexvaliente)

Confirmat, torna l’Open Night

El darrer Open Night es va fer el 2019. Foto: Ajuntament

Temps | Neu a finals de març
Una forta tempesta amb aiguaneu i calamarsa va deixar els carrers de

Granollers coberts de blanc ahir a la tarda. Un fenomen atípic en aquesta
època de l’any que deixava un paisatge totalment hivernal a la ciutat. 
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La cultura popular s’uneix
per treballar de la mà

CULTURA4A Mollet, la cultura
popular sempre ha estat molt
unida. Però ara ho estarà més
que mai perquè pròximament es
crearà una coordinadora d’enti-
tats, de moment, amb els Morats,
els Torrats, el Ball de Diables, els
Castellers, els Geganters i la
Cuca Molla. Una proposta amb
l’objectiu de crear una agenda
conjunta d’actes que no es tre-
pitgin, donat que cada vegada
són més les persones que estan
implicades en diverses entitats,
i també amb la intenció de trobar
un nou local que els aculli a tots.

Sobre aquest tema, Asier
Ruiz, membre de Mollet Opina
i de diferents entitats culturals,
va parlar fa unes setmanes amb
la regidora de Cultura, Mercè Pé-
rez, que assegurava que s’està
treballant per poder allotjar to-
tes les entitats culturals en un
mateix espai. De fet, fa dies que
estan en marxa les obres de
l’antic edifici de la Policia Local,
amb la idea que la segona plan-
ta es converteixi en un hotel
d’entitats. Tot i que, per ara,
encara no se sap quines s’hi po-
dran instal·lar.

L’Hospital i els treballadors 
no arriben a cap acord sòlid

SALUT4Semblava que les nego-
ciacions anaven per bon camí i
que s’estava a prop d’arribar a
una solució per posar fi al ma-
lestar dels treballadors de l’Hos-
pital, que fa mesos que demanen
millores laborals. Però no ha es-
tat així. I és que divendres es va
rebutjar la proposta que la di-
recció del centre havia fet al Co-
mitè d’Empresa. Així ho van de-
cidir els mateixos sanitaris, a qui
el Comitè va consultar la decisió. 

El motiu principal, segons la
membre del Comitè Silvia Case-
llas, és que “les peticions més im-

portants que fèiem com la de dis-
minuir les ràtios contractant més
personal no les incloïa”, explica.
“Però els vam dir que estàvem
disposats a seguir negociant i no
ens han contestat”, afegeix.

És per això que les mobilit-
zacions continuaran, com cada
dimecres, amb l’esperança posa-
da aconseguir una nova reunió
amb el centre, ja que, segons
Casellas, ja no hi ha més trobades
programades per tractar aquest
tema i, per tant, ara caldria co-
mençar novament a treballar per
desencallar la situació.

Els veïns podràn proposar
idees per millorar la ciutat

SOCIETAT4Des de fa temps, l’A-
juntament està demostrant la
seva preocupació per transformar
la ciutat. Primer amb el cicle de
xerrades que s’ha fet aquest mes
i ara impulsant un procés parti-
cipatiu que comença dilluns i que
s’allargarà fins al juny. Tot plegat
amb l’objectiu “que la ciutadania
aporti idees i opinions per poder
millorar l’acció municipal en un
context de recuperació post pan-
dèmia”, diuen des del consistori.

Es podran fer propostes tant
a títol individual com col·lectiu,
relacionades amb els serveis a les
persones i a la comunitat, els es-
pais verds i el medi ambient, i
amb l’àmbit del treball i la for-
mació. Un procés on el paper
dels barris serà clau, ja que serà
allà on es faran tallers i on s’ins-
tal·laran els punts d’informació
per tal que el debat sobre com ha
de ser el Mollet del futur arribi
a tota la ciutat.

Representants de diferents entitats presentaven la darrera Festa Major. Foto: Aj.

Presentació del procés. Foto: Aj.

Titelles |Torna la MITMO, en la seva 15a edició
El pròxim cap de setmana es farà la 15a Mostra Internacional de Titelles de
Mollet, que enguany recupera el seu format habitual amb 24 espectacles i

més de 60 representacions a càrrec de companyies d’arreu del món.

CIUTAT4Tres espais de Mollet
portaran noms de personalitats
destacades de la ciutat. Ni més ni
menys que el de la primera alcal-
dessa de la democràcia, Anna
Bosch, el del professor i polític,
Jordi Solé Tura, i el del reconegut
actor, Josep Maria Pou. Així es va
decidir al ple de dilluns, que va
aprovar per unanimitat la pro-
posta, que determina que la Bi-
blioteca de Can Mulà passi a dir-
se Biblioteca de Can Mulà-Jordi
Solé Tura, que el Teatre Munici-
pal de Can Gomà s’anomeni Tea-
tre de Can Gomà-Josep Maria Pou
i que la plaça que ha de sortir de
la urbanització de Can Fàbregas
Vell es digui plaça Anna Bosch.

Un reconeixement que els
familiars dels homenatjats han
agraït personalment, ja que tant
el fill de Solé Tura com la filla de
Bosch van acudir al ple, mentre
que Josep Maria Pou i la vídua
del polític enviaven una carta per
donar les gràcies. Unes paraules

que llegia el mateix alcalde, Jo-
sep Monràs, que assegurava, en
el seu discurs, estar molt content
“que s’hagi recordat i posat en va-
lor el llegat d’aquestes tres figu-
res molletanes tan importants
per la ciutat i arreu”.

I és que cal recordar que Solé
Tura va ser un dels vint polítics ca-

talans que van redactar l’Estatut
d’Autonomia de Catalunya i tam-
bé ministre de Cultura, que Bosch
va treure del franquisme el que
aleshores era el poble més gran
d’Espanya i que Pou és un dels
personatges catalans més cone-
guts en el món del cinema, el tea-
tre i la televisió.

Tres espais de la ciutat portaran els seus noms. Foto: Ajuntament 

Molletans destacats posaran
nom a tres espais de la ciutat
» Es tracta d’Anna Bosch, Jordi Solé Tura i Josep Maria Pou

» Posaran nom a una plaça, a una biblioteca i a un teatre de Mollet
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Els Manyacs passen per un mal
moment, però tornen a actuar
CULTURA4Els Manyacs han tor-
nat a actuar a una plaça després
de gairebé dos anys i mig, i ho van
fer diumenge a Sant Andreu de la
Barca, a la diada dels Castellers de
l’Adroc. “Tornar a fer actuacions
sempre és motiu d’alegria i moti-
vació perquè estàvem assajant
sense cap horitzó”, diu Jordi Do-
mènech, president de la colla.
“Encara que només vam portar un
pilar perquè falten mans i no es
poden fer grans coses”, lamenta.

Segons explica el paretà, la
pandèmia els ha afectat “molt”.
“Ens va enganxar la covid-19
quan no teníem ni cinc anys i ens
ha tocat fort, sobretot mental-

ment”, diu Domènech. I és que,
tot i que són un centenar de
membres, només la meitat parti-
cipa en els assajos. “Com que no
es podien fer castells la gent es va
desmotivar o es va apuntar a al-
tres activitats”, lamenta. “Però
estem treballant perquè aquest
any repunti la colla”, afegeix.

De fet, segons el president, la
gent que participa està engresca-
da i, tot i no tenir un calendari
molt ple, tenen més actuacions
previstes. “Encara que ara s’ha de
començar de nou i sobretot atrau-
re camises”, pensa Domènech. Tot
plegat perquè els Manyacs pugu-
in tornar a ser el que eren.

SOCIETAT4Els joves passen cada
vegada més temps enganxats a les
pantalles. Així ho mostren les
conclusions a les quals ha arribat
el Consell de Joves de Parets,
format per 21 alumnes de 3r i 4t
d'ESO de totes les escoles i insti-
tuts del municipi, que està fent un
estudi sobre la relació del jovent
amb les noves tecnologies. Tot ple-
gat, després que l’Ajuntament els
proposés analitzar i debatre l’im-
pacte d’aquestes sobre la vida
quotidiana, l'organització social i
el medi ambient. 

“L’enquesta, el treball i l’estu-
di previ que han fet aquests joves
ens indica que tenim molts reptes
com a societat i un d’ells és posar
límits a les noves tecnologies
aconseguint un nivell de consum
sa, perquè potser estem entrant en
unes dinàmiques una mica tòxi-
ques a nivell de relacions huma-
nes i consum dels dispositius mò-
bils”, deia la vicealcaldessa i regi-
dora d'Educació, Casandra Garcia.
De fet, Alan Garcès, un jove del
municipi, així ho confirma. “Cada
vegada tenim més dependència,

sobretot de les xarxes socials, i la-
mentablement s’ha tornat habitual
estar amb els amics i estar gaire-
bé més pendent del mòbil que de
la gent que tens al davant”, expli-
ca. “Inclús a classe o quan estàs
fent extraescolars estàs desitjant
tenir un moment per treure’l i mi-
rar si tens un WhatsApp”, afegeix.

Una informació que la regi-
dora de Joventut, Maria Gorina,
assegura que li serà útil a l’Ajun-
tament “perquè des del govern si-
guem conscients de la situació que
hi ha entre la població jove i pren-

guem les decisions correctes a
l’hora d’actuar”, deia.

Encara que d’aquest estudi
no només es desprenen coses do-
lentes. Segons detallen els joves,
la tecnologia també és una opor-
tunitat per fer de Parets una
ciutat intel·ligent i millorar la
qualitat de vida dels ciutadans.
Un punt que va valorar positi-
vament l’alcalde, Francesc Juz-
gado, que deia que “el treball pre-
sentat demostra que tenim una
joventut molt vàlida i que real-
ment es preocupa”. 

Els joves estan estudiant l’impacte de la tecnologia. Foto: Silvia Ferran/Aj.

Parets debat l’impacte de 
la digitalització en els joves

Actuació de diumenge a Sant Andreu de la Barca. Foto cedida

Salut | Parets celebra la Setmana de la Salut
Diumenge comença el programa d’activitats que l’Ajuntament ha

organitzat per celebrar la primera Setmana de la Salut, que inclou una
desena de propostes relacionades amb els hàbits saludables i el benestar.
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Sant Fost organitza un 
taller de compostatge

MEDI AMBIENT4"Tens hort o
jardí i no fas compost? Aprèn a
fer-ne amb el Taller de com-
postatge". Aquesta és la pro-
posta que fan des de l'Ajunta-
ment de Sant Fost. El pròxim 5
d'abril, de 18 a 20 h i al consis-
tori, tindrà lloc aquesta activitat.
Les places són limitades i cal ins-
cripció prèvia escrivint al correu
electrònic residus@santfost.cat.
Els i les assistents adquiriran co-
neixements per aprendre a fer
compostatge domèstic i, per

tant, reduir els residus orgà-
nics que es generen a la llar.

"El compostatge és un pro-
cés biològic aerobi (amb pre-
sència d'oxigen) que, sota con-
dicions de ventilació, humitat i
temperatura controlades, trans-
forma els residus orgànics de-
gradables, en un producte es-
table i higienitzat anomenat
compost, que pot ser utilitzat
com a adob orgànic", detallen
des de l'Agència de Residus de
Catalunya.

CIUTADANIA 4El Ple de l'A-
juntament de Martorelles va
aprovar dilluns la creació del
Consell de Poble i el seu regla-
ment. Es tracta d’un òrgan con-
sultiu i de participació que in-
tegra i recull la pluralitat de
grups i interessos del poble, i es
fonamenta en el principi de
responsabilitat compartida, so-
bre la base d'una confiança
mútua entre entitats, ciutada-
nia i Ajuntament, i ha de comp-
tar amb instruments que ga-
ranteixin la seva operativitat,
funcionalitat i continuïtat.

El Consell de Poble estarà
format pels regidors i regidores
de l'Ajuntament, una persona
representant de cada consell
sectorial, i la presidència de
totes les entitats inscrites en el
Registre Municipal d'Entitats o
una persona de la junta en qui
delegui per absència o malaltia.

Durant la sessió del Ple tam-
bé es va aprovar la creació de la
Junta local de seguretat, un
òrgan col·legiat "que ha de ser
l'instrument idoni per establir

les polítiques de seguretat local
i també fixar els criteris de co-
ordinació, col·laboració i co-
operació de les diverses forces
i cossos de seguretat que actu-
ïn al municipi". A més, ha de ser
també "l'òrgan de participació
dels diversos sectors socials
que es poden veure afectats
pel camp de la seguretat, amb
la finalitat d'assolir un sistema
de seguretat global, eficaç i de
qualitat vers el ciutadà".

El Ple també va aprovar el

Manual d'Identitat Corporati-
va de l'Ajuntament de Marto-
relles, que vol "actualitzar, mo-
dernitzar i millorar" la infor-
mació que l'Ajuntament difon
a través dels seus canals de co-
municació. "El document pre-
senta elements com el nou lo-
gotip de l'Ajuntament, el nou
escut d'armes i una família ti-
pogràfica pròpia que serà d'ús
públic i estarà publicada al
web", explica Roger Parera, re-
gidor de Comunicació.

Martorelles tindrà el seu Consell de Poble. Foto: Aj. de Martorelles

El Ple de Martorelles aprova 
la creació del Consell de Poble

Sant Fost organitzarà un taller de compostatge. Foto: Pexels

Martorelles | Obres de millora de l'accés al polígon 
Les obres de millora de l’accés i la mobilitat a l’entrada del polígon de Martorelles

inclouen la creació d’una rotonda a l’entrada del polígon de Martorelles pel pont de
l’Aiguabarreig i una rotonda amb un ramal d’accés directe en direcció a Sant Fost.
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Cap de setmana cultural de la
mà d’Albert Pla i de Vaquero
MONTMELÓ4Montmeló con-
tinua apostant per portar al mu-
nicipi una cultura de qualitat. Fa
unes setmanes amb concerts,
màgia i teatre, i ara també amb
dues propostes noves. Demà
amb l’artista Albert Pla i di-
umenge amb el monologuista
Vaquero, conegut per la seva
col·laboració amb el programa El
Hormiguero.

D’una banda, Pla presentarà
el seu nou espectacle titulat ¿Os
acordáis? Un show que refle-
xiona amb ironia sobre l'impac-
te que ha tingut la crisi del coro-

navirus a escala mundial, on l’ar-
tista teatralitza les històries que
expliquen les seves pròpies can-
çons. Mentre que Vaquero arri-
barà al poble per oferir una ac-
tuació que promet treure molts
somriures. Sobretot amb monò-
legs i acudits que desperten el riu-
re fàcil i amb el característic hu-
mor crític del còmic.

Tot plegat, en dues actua-
cions que es faran a la Sala Po-
livalent i amb les quals s’obrirà
un mes d’abril que estarà ple
d’activitats i propostes cultu-
rals de tota mena.

MONTORNÈS4La unitat d’Afers
Interns dels Mossos d’Esquadra
van detenir divendres un agent
del cos i una dona que venien in-
formació policial a un grup cri-
minal organitzat. Tot plegat en
dues actuacions que es van fer als
domicilis dels acusats, a Mon-
tornès i a Barcelona, tot i que no
s’ha especificat qui és el detingut
del municipi vallesà i qui és el de
la capitat catalana. Sí que se sap
que el policia estava destinat al
Complex Central dels Mossos
d’Esquadra, a Sabadell, i segons

els investigadors havia fet més de
400 consultes irregulars i no jus-
tificades als sistemes d’informa-
ció policial.

Per això, arran de la detenció,
la Direcció General de la Policia li

ha obert un expedient disciplinari
i l’ha apartat del servei. De fet, el
mateix divendres passava a dis-
posició judicial, juntament amb la
dona, acusats de suborn i revela-
ció de secrets, mentre hi ha una
tercera persona que està sent in-
vestigada pels mateixos fets.

MÉS ACTUACIONS POLICIALS
D’altra banda, la Policia Local de
Montornès va frustrar un robatori
dimecres de la setmana passada

a les quatre de la matinada, quan
uns lladres intentaven empor-
tar-se la càrrega d’un camió de
mercaderies que estava aparcat al
carrer del Raval, al Polígon In-
dustrial El Congost.

Una intervenció policial que
va acabar amb la fugida dels lla-
dres, però que va permetre recu-
perar una furgoneta robada i les
81 caixes de calçat que es volien
emportar, amb valor estimat de
més de 51.000 euros.

El mosso detingut ha estat apartat del servei. Foto: Arxiu (ACN)

Detenció per filtrar informació
policial a un grup criminal

L’artista Albert Pla actua demà a la Sala Polivalent. Foto: Albert Pla

Montmeló | El Circuit vol ampliar l’aforament
Les entrades per veure la Fórmula 1 al Circuit de Montmeló ja estan

exhaurides, però s’està treballant per ampliar l'aforament amb noves places
de tribuna, després de dos anys sense poder tenir les instal·lacions plenes. 

L’agent havia fet més
de 400 consultes 
no justificades
d’informació policial
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La Llagosta vol la reobertura
de les urgències nocturnes

SANITAT4L'Ajuntament de la
Llagosta continua reclamant a la
Generalitat la reobertura de les
urgències nocturnes del Centre
d'Atenció Primària (CAP). 

L'alcalde, Óscar Sierra, i el
regidor de Salut Pública, Ma-
riano García, han traslladat a
Meritxell Budó, secretària d'A-
tenció Sanitària i Participació
del Departament de Salut de la
Generalitat, la necessitat de re-
obrir les urgències nocturnes de
l'ambulatori. És el que, des de
fa temps, reclama la ciutadania.

"Mai no deixarem d'exigir la
reobertura de les urgències", ha
advertit l'alcalde, que ha afegit
que Budó s'ha compromès a co-
municar la proposta al conseller
de Salut, Josep Maria Argimon. 

Durant la reunió, celebrada
a l'Ajuntament, també es va de-
manar la reducció de les llistes
d'espera dels metges de capça-
lera. Un altre dels temes tractats
va ser el nou ambulatori. Està
previst que les obres del nou
equipament es posin en marxa
a finals d’aquest 2022. 

SANTA PERPÈTUA 4L'Ajunta-
ment de Santa Perpètua treba-
lla per donar suport a les co-
munitats veïnals "en la rehabi-
litació d'edificis, en la instal·la-
ció d'ascensors i en la imple-
mentació de mesures d'aïlla-
ment i eficiència energètica i
generadores d'energies renova-
bles". El consistori redactarà
aviat el text del programa, que
està emmarcat en el Pla Estra-
tègic de Rehabilitació de Santa
Perpètua. El consistori compta
amb un milió d'euros d'inver-
sions per al programa de reha-
bilitació, i els ajuts es comple-
mentaran amb finançament ex-
tern, com el de les noves línies de
subvenció dels fons europeus
Next Generation i, previsible-
ment, el Pla Estatal d'Habitatge. 

Segons ha avançat Sergi
Hernández, regidor d'Habitatge,
l'Ajuntament farà una prova pi-
lot per fomentar la rehabilitació
d'edificis i la instal·lació d'as-
censors a la zona més antiga de
Can Folguera (Comillas). El
propòsit és "dignificar els barris,

lluitar contra l'exclusió resi-
dencial i forçar als grans teni-
dors a mobilitzar l'habitatge
buit i fer complir les seves obli-
gacions de conservació dels im-
mobles i amb les comunitats".
"També volem conscienciar de
l'obligació del deure de conser-
vació i manteniment dels edifi-
cis, per garantir la seguretat
tant de les persones que l'ocu-
pen com d'aquelles que passen
pel carrer", afegeix Hernández.
L'Oficina Local d'Habitatge
(OLH) passarà a denominar-se

Oficina Local d'Habitatge i Re-
habilitació (OLHR) i donarà
suport al veïnat i gestionarà
aquests projectes. "Les comu-
nitats rebran tot el suport i
acompanyament necessari per
facilitar la tramitació i la con-
tractació d'empreses per ex-
ecutar les obres que siguin ne-
cessàries i, d'acord amb els cri-
teris que estableixin les dife-
rents convocatòries d'ajuts, po-
dran rebre subvenció i ajuts
econòmics", conclou el regidor
d'Habitatge. 

Façanes d'edificis del barri de Can Folguera. Foto: Aj. de Santa Perpètua

Programes de rehabilitació
per a comunitats veïnals 

El CAP no té servei d’urgències nocturnes.  Foto: Ajuntament de la Llagosta

Santa Perpètua | Aposta pels elèctrics
L‘Ajuntament ha demanat una subvenció de 47.000 

euros per poder posar dos nous punts de recàrrega de vehicles 
elèctrics al carrer de Puig i Cadafalch, i la plaça Nova. 
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LA GARRIGA4Demà i diumen-
ge, la Garriga torna a celebrar la
Fira de la Botifarra, que engua-
ny arriba a la seva desena edició.
Dues jornades plenes de tas-
tos, maridatges i activitats gas-
tronòmiques que es faran arreu
del municipi, on també tindran
espais altres aliments com la
mongeta, el formatge, el vi o la
cervesa artesana. Productes lo-
cals dels quals podran gaudir
tots els visitants.

Tot a punt perquè
comenci la 10a
Fira de la Botifarra

CANOVELLES4L’alumnat de 1r
d’ESO l’Institut Bellulla centra-
rà el seu treball de síntesi en la
creació d’un joc de taula sobre el
patrimoni i la història del mu-
nicipi. Tot plegat en un tauler
semblant al del Monopoly i amb
preguntes classificades en cinc
temàtiques: història, personatges
i tradicions, entorn natural, in-
fraestructures i patrimoni. L’ob-
jectiu, que coneguin els fets més
rellevants del seu poble.

Un joc de taula
sobre la història
de Canovelles

LLIÇA D’AMUNT4Tot i que en-
cara no està en funcionament,
Lliçà d’Amunt té un nou apar-
cament públic i gratuït, situat
entre els carrers de la Indústria
i de la Fàbrica i l’avinguda dels
Països Catalans, just davant del
supermercat Esclat. Un espai en
el qual es podrà aparcar a prin-
cipis d'abril i amb el qual aug-
menten les places d’aparcament
municipals.

Lliçà té un nou
aparcament
públic i gratuït

LA ROCA4L’Ajuntament de la
Roca s’ha tornat a reunir amb la
Generalitat per tractar el man-
teniment i la conservació de l’es-
pai natural conegut popular-
ment com la bassa dels ànecs.
Un projecte que està en la fase
inicial de redacció i que pretén
millorar aquest espai d’interès
natural i de lleure, respectant el
medi ambient i totes les espècies
animals que hi viuen i que el fan
tan atractiu.

Pas endavant 
per recuperar la
bassa dels ànecs

CARDEDEU4Cardedeu ha im-
pulsat un projecte per formar jo-
ves agents de prevenció de vio-
lències sexuals en espais de lleu-
re. Una iniciativa que ha acabat
amb un total de 13 joves acredi-
tats, que estan capacitats per
actuar davant d’actituds mas-
clistes i evitar aquest tipus de vio-
lència, sobretot en ambients lú-
dics, festius i juvenils, com ara
podria ser una Festa Major, per
exemple. 

Agents de
prevenció de
violències sexuals

CALDES DE MONTBUI4La Unió
de Comerciants i Industrials de
Caldes de Montbui i l’Ajuntament
han renovat el conveni de col·la-
boració que ha de permetre con-
tinuar amb les accions de pro-
moció i dinamització del comerç
local. Un nou acord que té una vi-
gència de dos anys prorrogable
dos anys més i que passa dels
35.000  euros de l’anterior con-
veni als 42.000 de subvenció.

Nou conveni 
per promocionar
el comerç

MONTORNÈS4L’Agència Cata-
lana de l’Aigua (ACA) ja té els re-
sultats de les analítiques que es
van anar fent la setmana passa-
da arran de l’incendi de Mon-
tornès. Unes mostres que han
servit per avaluar l’impacte dels
fets al riu Besòs i que demostren
que “l’incident és menor al que
es va produir el desembre de
2019, tant en la concentració
com en la quantitat de compos-
tos contaminants detectats al
medi”, diuen des de l’ACA.

Tot i això, les analítiques
preses l’endemà de l’accident, les
del dissabte dia 19, mostraven
concentracions de fins a 25 dis-
solvents i una contaminació molt
per sobre del que es pot detectar
habitualment al tram de Mon-
tornès. En canvi, en els mostre-
jos fets el dilluns 21 de març, tres
dies després de l’incendi, “s’ob-
servava una reducció molt im-
portant d’aquests compostos”,
expliquen des de l’ACA. De fet,
“les concentracions ja pràctica-
ment estaven normalitzades,
tret d’algun tram proper a la
depuradora”, informen.

Per tant, tot indica que l’a-
fectació va ser local i puntual.
Sobretot gràcies a les pluges
que van caure el cap de setma-
na, que van contribuir a una ma-
jor i ràpida dissolució d’aques-
tes substàncies. Encara que la
fauna no es va poder salvar de
l’impacte i per això l’ACA conti-
nua treballant al riu, fent un
mostreig dels peixos que hi ha i
dels que hi havia abans de l’in-

cendi, i aprenent a detectar amb
antelació la presència de conta-
minants per evitar episodis d’a-
quest tipus.

Tot això mentre hi ha una in-
versió prevista de 63 milions
d’euros per millorar totes les
conques internes del riu i men-
tre la mateixa ACA ha avançat
que destinarà 8,5 milions per a
la recuperació ambiental del
tram final del Besòs.

El Besòs ha patit un nou ensurt. Foto: ACA

Menys danys dels esperats 
al Besòs pel foc de Montornès

Gran acollida de la campanya
turística ‘Apropa’t i Viu’ 

VALLÈS4Mollet del Vallès ha
tancat la llista de 40 vídeos que
promocionen el turisme de pro-
ximitat als 39 municipis del Va-
llès. Formen part de la campanya
de promoció turística Apropa't i
Viu Oriental.L'acollida està sent
bona, tal com expliquen des del
Consell Comarcal, amb més d'un
milió de visualitzacions.

Els vídeos s’han publicat a les
xarxes socials de Turisme Vallès
(Youtube, Facebook, Instagram

i Twitter), i també s'han fet res-
sò de la campanya els ajunta-
ments, la Diputació de Barcelo-
na, l’Agència Catalana de Turis-
me, els perfils genèrics del Con-
sell Comarcal i els agents turís-
tics del sector.

La campanya del Servei de
Turisme del Consell Comarcal es
va presentar el juliol de 2021,
amb l'estrena del vídeo genèric i
la cançó de Dani Vega, membre
de la banda Mishima. Apropa’t i Viu. Foto: CCVOR

Vallès Oriental | Tercera edició del Premi TalentJoveVO
Fins a l'11 d'abril joves de menys de 25 anys, nascuts o residents a la comarca del Vallès Oriental, 
poden presentar-se a la tercera edició del Premi TalentJoveVO. El premi consisteix en una figura 
representativa i el reconeixement en el marc del premi Vallesà de l'Any, previst per al 20 de maig.
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Esports Futbol sala | El CN Caldes visita l’AE Penya Esplugues
El CN Caldes visitarà diumenge l’AE Penya Esplugues, en partit corresponent a la 23a jornada del
grup 2 de la Segona Divisió. El conjunt calderí és segon amb dos punts menys que el líder, el CFS

Bisontes Castellón, després d’empatar (2-2) contra l’FS Castelldefels el passat 27 de març.

L'esport té moments molt ín-
tims. Instants a càmera lenta
que mai s'obliden. Quan Alèxia
Putellas (Mollet del Vallès,
1994) va veure que Misa Ro-
dríguez només podia fregar el
seu xut sec i que Ivana Andrés
no arribava a salvar la pilota a
la línia, es va apropar a la gra-
da. Durant dos segons es va po-
sar les mans a les orelles per-
què volia sentir la seva afició
per primer cop al Camp Nou.
Just després, es va girar este-
nent els seus braços per abra-
çar el màxim nombre de com-
panyes. La molletana no sentia
que fos el seu moment: era el
de totes, el del futbol femení
que, amb molts esforços, mè-
rits i dades, reclama ser molt
més visible.

En acabat, va dirigir-se de
nou al públic, als "Barça fans",
com diu la seva companya Ca-
roline Graham Hansen, i els va
fer una reverència i un petó a
l'aire. Els agraïa el seu suport i
els recordava que comparteixen
devoció pel Barça. Minuts des-
prés, el club anunciava que
aquest partit, la tornada dels
quarts de final de la Lliga de
Campiones contra el Madrid,
s'havia convertit en el matx de
futbol femení amb més públic
de la història: 91.553 persones,
superant les 90.195 que van
viure la final del Mundial de
1999 entre els Estats Units i la
Xina, i molt a prop del ple ab-
solut de l'estadi (99.354).

El dimecres 30 de març de
2022 pot haver marcat un
abans i un després. Es van
veure més samarretes de ju-
gadores juntes que mai. Moltes
les portaven nenes petites, que
creixeran amb referents a l'es-

quena. No fa gaire això era
només una il·lusió. El Barça ja
ha confirmat que tornarà a
obrir el Camp Nou per a les se-
mifinals de la Champions. El

rècord mundial, per tant, po-
dria superar-se. L'important,
però, no és la dada. La xifra pot
ser una altra fantàstica anèc-
dota. El propòsit és la conti-
nuïtat. "Serà qüestió de temps
que juguem al Camp Nou",
pronosticava Putellas el passat
26 de març a Yo Dona.

La capitana blaugrana no
acostuma a equivocar-se amb
els seus vaticinis. Aquest cop sí
que ho va fer. "Estaré tan fica-
da en el partit i en l'objectiu de
passar a semifinals que no po-
dré gaudir del que es viurà a
l'estadi, de l'ambient", li deia,
dies abans, a Juanjo Pallàs, a
La Vanguardia. "La veritat és
que no tinc paraules", li con-
fessava la molletana a Bárba-

ra Quesada a DAZN després
del matx. "Ha estat supermà-
gic. Quan ha acabat el partit, la
gent no volia marxar a casa.

Quina connexió tenim amb
l'afició! Ens cridava que volen
ser a la final de Torí, i treba-
llarem per fer-ho possible", va
afegir Putellas, que es va posar
a tocar el bombo amb l'afició i
va saludar cap a tots els racons
del Camp Nou. 

La molletana estava en ple-
na volta d'honor, feliç per po-
der compartir un somni amb
molta gent, perquè tantes per-
sones haguessin vingut a veu-
re-les. També pensant, segur,
en els pròxims reptes. Amb la
victòria per 5-2 contra el Real
Madrid molt present. Reme-
morant el centre que va acabar
sent un bon gol de Mapi León,
l'art d'Aitana Bonmatí per so-
breposar-se a la reacció del ri-
val fent el 2-2, l'enèsima ge-
nialitat de Clàudia Pina, el seu
gol i el cinquè, de Graham
Hansen, completant una bri-
llant jugada de Fridolina Rol-
fö. Records d'un partit històric
que ha de servir perquè la igu-
altat acabi sent normal.

Toni Delgado
MOLLET

Eldestíde lamillormolletana  
» El Barça d’Alèxia Putellas ja és semifinalista de la Champions després de superar el Real Madrid (5-2) 
» El Camp Nou va reunir 91.553 persones, la xifra més alta de la història en un partit de futbol femení

“Ha estat supermàgic;
quan ha acabat el
partit, la gent no volia
marxar cap a casa”, diu

Alèxia Putellas tocant un bombo d’un aficionat després de la classificació per a semifinals de la Champions. Foto: UEFA Women's Champions League

Putellas no sentia que
fos el seu moment: 
era el de totes, el de 
tot el futbol femení 
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Viu en línia

La Carmen Urondo Ezcurrechea va es-
capar de dues guerres, va ser tinent de
l’exèrcit Roig i va viure la clandestinitat
i l’exili. Aquesta obra parla de la vida d’u-
na dona anònima i valenta que traves-
sa el segle XX però, per damunt de tot,
és la història d’una àvia explicada pel seu
net quan s’acosten els seus últims dies. 
A la Fundació Joan Brossa.

Teatre

El més bonic que podem fer
Jan Vilanova Claudín

El moment més esperat pels fans d’An-
tònia Font des que es van separar, l’any
2013, ja ha arribat. El mític grup mallor-
quí ha publicat aquest mes de març el seu
desè àlbum, Un minut estroboscòpica
(Primavera Labels). “Necessitàvem tornar
enrere i tenir les sensacions de quan An-
tònia Font va ser el que va ser”, ha admès
el cantant del grup, Pau Debon, a l’ACN.

Música

El Mateo (Javier Rey) vol pujar per primer
cop al cim de la muntanya més perillo-
sa, l’Annapurna, per complir una promesa.
Mentre hi puja, pateix un accident que el
deixa inconscient i el rescata la Ione (Pa-
ticia López Arnaiz), una alpinista experi-
mentada que està passant l’hivern sola
a un refugi i que està decidida a ajudar
en Mateo a aconseguir el seu objectiu.

Pelis i sèries

La cima
Ibon Cormenzana

Un minut estroboscòpica
Antònia Font

DNIT: música electrònica
Els amants de la música electrònica tenen una cita men-
sual al CaixaForum de Barcelona. Un divendres al mes,

aquest espai acull actuacions en directe d’artistes nacio-
nals i internacionals que arrisquen i experimenten amb
sons avantguardistes. El cicle DNIT va néixer l’octubre de
2012, fa gairebé una dècada, i des d’aleshores ha portat a
la ciutat algunes de les figures més rellevants de la músi-
ca electrònica, com Tim Hecker, Ben Frost o Holly Hern-
don. Els pròxims espectacles programats aquest any són
els de Barker & Reza Hasni i Sinjin Hawke & Zora Jones.

Va guanyar el premi Gaudí a millor actriu
protagonista l’any 2016 pel seu paper a Vic-

toria, però també l’hem vist a sèries, obres
de teatre i, fins i tot, fent publicitat (ha pro-
tagonitzat l’anunci d’Estrella Damm en dues
ocasions, una d’elles al costat de Jean Reno).
És evident que Laia Costa (Barcelona, 1985)
és una cara coneguda, i ho és perquè té el

talent necessari per triomfar allà on va. Com
li ha passat aquest mes de març al Festival

de Cinema de Màlaga, on ha guanyat el pre-
mi a millor actriu ex aequo amb Susi Sánc-

hez, la seva companya de repartiment a Cin-
co lobitos. De fet, aquesta pel·lícula de la di-
rectora basca Alauda Ruiz de Azúa s’ha en-
dut el màxim guardó del festival, la Bisnaga
d’Or. Amb tot, Costa està vivint de nou un

capítol daurat de la seva carrera.

L A I A  C O S T AQUI ÉS?

A LES XARXES...

Ser una actriu d’èxit
Va rebre el Gaudí a millor protagonista el 2016 per ‘Victoria’

Famosos

Triomfar al Festival de Cinema de Màlaga 
Ha guanyat el premi a millor actriu ‘ex aequo’ amb Susi Sánchez 

Celebren que s’hagi endut el premi
Molts usuaris han lloat la seva feina com a actriu

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

El 6 de juny de 2015 el Barça completa el
triplet conquerint la Champions a Berlín.
En plena eufòria culer, Josep Maria Bar-
tomeu guanya sense discussió les elec-
cions a la presidència. Però, només cinc
anys després, la seva gestió ha ensorrat
el club, amb múltiples escàndols eco-
nòmics, administratius, esportius i insti-
tucionals, passant del triplet al col·lapse.

Llibres

El llegat enverinat de Bartomeu
Marta Ramon Gorina

|Crusader Kings 3
Un joc d’estratègia ambientat a l’edat mitjana en què els jugadors

podran administrar les seves corts i dinasties. Per a PS5 i Xbox Series X/S.
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

COMPANYONIA

La comunicació entre tota la plantilla és imprescindible:
cal que sigui fluida perquè tot funcioni

ALTRES VALORS

COMUNICACIÓ

REUNIONS COM CAL

E S T I L S  D E  V I D A

i TREBALL

Adiversos països d’Europa i Amèrica, l’1 d’abril és l’equivalent
al Dia dels Sants Innocents, que aquí celebrem el 28 de de-
sembre. Des del 1996, és també el Dia Internacional de la Di-

versió a la Feina, una data establerta per defensar la idea que la di-
versió i la professionalitat són compatibles. Això últim no vol dir que
hàgim d’estar tota l’estona rient mentre treballem, sinó que posa el
focus en la importància de crear un bon ambient a la feina per mi-
llorar l’estat d’ànim, la motivació i el rendiment dels treballadors. 
Tot i que les grans decisions estan en mans de qui té més res-

ponsabilitat, el foment i el manteniment del bon ambient al final
acaba depenent de tota la plantilla. En aquest sentit, el més im-
portant és la bona relació amb els companys: tingues empatia i
ofereix-los ajuda quan puguis i sigui necessari. Això és clau per al
treball en equip. En la mateixa línia, és imprescindible tenir una
comunicació fluida amb tot l’equip. I aquesta comunicació re-
quereix altres valors, sobretot respecte, confiança i sinceritat.
D’altra banda, recorda que la reunió perfecta, segons experts de
la UOC, ha de tenir la durada justa i necessària i el format més
adequat i ha d’estar ben organitzada.

Fomentar el bon ambient a la feina

El més important és la bona relació amb els companys:
tingues empatia i ajuda’ls quan calgui i puguis

Les claus

Per aconseguir la bona comunicació del punt anterior,
calen altres valors: respecte, confiança i sinceritat

La reunió perfecta ha d’estar ben organitzada i tenir
la durada justa i necessària i el format adequat
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